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 مبنای جدید دریافت 
حقوق دولتی معادن

وزیر صمت در نشست هم اندیشی با فعالان 
اقتصــادی حــوزه معــادن و فرآوری مــواد اعلام 
کــرد: مبنــای دریافــت حقــوق دولتــی معــادن 
ثبت فاکتور معاملات در سامانه جامع تجارت 

خواهد بود که تا پایان سال اجرایی می شود.
ســیدرضا فاطمی امیــن، افــزود: ثبــت فاکتــور 
در ســامانه جامــع تجــارت زیرســاخت تامیــن 
مالــی زنجیــره ای و مبنــای بانک هــا بــرای ارائــه 

از فعــالان اقتصــادی  تســهیلات اســت. وی 
خواســت در این راســتا نسبت به عضویت در 
سامانه جامع تجارت و ثبت فاکتورهای مالی 

خود اقدام کنند. 
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بهسازی و زیباسازی ورودی های شهر سیرجان؛

رویکرد عمرانی به منطقه 
۲۰هزار هکتاری گل گهر

بــه زودی طــرح احــداث ورودی شــیراز و بهســازی و 
زیباسازی آن از سوی شرکت توسعه، عمران و مدیریت 
منطقــه گل گهــر اجــرا می شــود. مدیرعامــل شــرکت 
توسعه، عمران و مدیریت منطقه گل گهر در نشستی 
مشترک با شهردار سیرجان با بیان اینکه ماهیت کار 
این شرکت و شهرداری سیرجان، تشابهات زیادی دارد 
و مــا به عنــوان شــهردار منطقه بزرگ ۲۰ هــزار هکتاری 
گل گهــر فعالیــت می کنیم، گفت: علاقه مند هســتیم 
که ارتباط این شــرکت با شــورا و شــهرداری ســیرجان 

بیشتر شود.
حسن رحیمی افزود: مسیر و اهداف مدنظر شرکت 
بــر اســاس طــرح جامــع منطقــه گل گهر و اســتراتژی 
کلان کسب وکار ۱۴۱۰ منطقه گل گهر تدوین شده  و 
ما اهدافمان را در همین راستا برنامه ریزی کرده ایم، 
به طــوری که تمامــی زیرســاخت های منطقه گل گهر 
توســط این شــرکت انجام می شود و پروژه های بزرگ 
و مهمی در چند سال اخیر در منطقه گل گهر احداث 
شده یا در حال احداث است. وی  از ایجاد زیرساخت 
راه، راه آهن و  پل های روگذر و زیرگذر، شهرک صنعتی 
تخصصــی، شــهرک مــدرن حمل ونقــل، مجتمع های 
خدمــات رفاهــی بین راهــی و ... به عنــوان برخــی از 
پروژه های بزرگ این شرکت نام برد و گفت: برخی از 
این پروژه ها در جنوب شرق کشور، بی نظیر هستند و 
ما از مشارکت و همکاری شهرداری سیرجان در اجرای 
برخــی پروژه هــای مرتبط منطقه اســتقبال می کنیم. 
مدیرعامل شرکت توسعه، عمران و مدیریت منطقه 
گل گهر با بیان اینکه، یکی از برنامه های این شرکت 
در حــوزه شــهری، احــداث ورودی شــیراز و بهســازی 
و زیباســازی آن اســت، گفــت: ایــن ورودی یکــی از 
ورودی هــای مهــم شــهر بــرای مســافران و همچنیــن 
مســیر تردد روزانه پرســنل شاغل در منطقه گل گهر 
است که بهسازی و زیباسازی آن مورد تاکید تمامی 
مدیران عامل شرکت های منطقه از جمله مدیرعامل  
شــرکت معدنی و صنعتی گل گهر اســت و نظرشــان 
بر این است که این ورودی به زیباترین ورودی شهر 
تبدیل شود و ما هم آمادگی کامل خود را برای احداث 
میدان ورودی جاده شیراز و بهسازی و زیباسازی آن 
اعــلام کرده ایــم و به زودی عملیــات اجرایی این پروژه 

بزرگ آغاز می شود.
شهردار سیرجان نیز در این نشست با ابراز تمایل برای 
همکاری های مشترک بین شهرداری و شرکت توسعه، 
عمران و مدیریت منطقه گل گهر گفت: هدف ما این 
است که کاری برای شهر و رفاه شهروندان انجام شود 
و قطعا در این راستا همکاری های مشترکی با یکدیگر 

خواهیم داشت.
از  شــیراز  جــاده  ورودی  اینکــه  بیــان  بــا  کریمی پــور 
اولویت های کاری مهم شهرداری است و مردم هم به 
شدت پیگیر بهسازی و زیباسازی آن هستند، گفت: 
می طلبد هرچه زودتر این ورودی، بهسازی شود، چراکه 
وضعیت فعلی آن، به  هیچ وجه مناســب نیســت. وی 
بــا بیــان اینکــه امیدواریــم عملیات احداث و بهســازی 
ورودی شیراز با مشارکت و همکاری شهرداری و شرکت 
توسعه، عمران و مدیریت منطقه گل گهر هرچه زودتر 
آغــاز شــود، گفــت: بــا توجه به اینکه شــهر ســیرجان، 
چنــد ورودی مهــم دارد، پیشــنهاد بنــده این اســت که 
هر یک از ورودی های شهر توسط یکی از شرکت های 
منطقــه گل گهــر و بــا همــکاری شــهرداری، بهســازی و 
زیباسازی شود و المان های آن نیز به صورت مشارکتی 

در ورودی های شهر نصب شود.

رئیس پژوهشکده پسته ایران مطرح کرد

احتمال تغییر قطب تولید 
پسته به واسطه کم آبی

رئیــس پژوهشــکده پســته ایران با اشــاره بــه تغییرات 
اقلیمی و کم آبی در کرمان گفت: دور از انتظار نیست 
کــه قطــب تولید پســته به شــمال غرب و شمال شــرق 
کشــور منتقــل شــود. ب گــزارش خبرنــگار مهــر، علــی 
اســماعیل زاده در حاشــیه جشــنواره پســته گفت: هم 
اکنون رفســنجان قطب اول تولید پســته در ایران و از 
مهم ترین مراکز تولید این محصول در جهان محسوب 
می شــود. وی بــا تاکیــد بــر اینکــه بایــد تمــام تــلاش 
مســوولان بــرای حفظ این پتانســیل عظیــم اقتصادی 
باشــد، گفــت: در صــورت صدمــه زدن بــه این صنعت 
بخش قابل توجهی از درآمد غیرنفتی از بین می رود و 

هزاران نفر بیکار می شوند.
اسماعیل زاده با اشاره به خشکسالی و تغییرات اقلیمی 
گسترده در استان کرمان طی سال های اخیر گفت: این 
مشکلات موجب مهاجرت پسته از کرمان و رفسنجان 
به سمت استان های دیگر به خصوص در شمال غرب 
و شمال شــرق کشــور  شــد و ایــن امر در صــورت ادامه 
رفســنجان  باغ          هــای  آبیــاری  درخصــوص  بی توجهــی 
اجتناب ناپذیر اســت. وی گفت: هم اکنون نیز شــاهد 
سیر افزایشی توجه به کشت پسته در استان های دیگر 
هستیم که در کنار خشکسالی و کم آبی در کرمان روی 
می دهد. رئیس پژوهشکده پسته ایران بیان کرد: در 
کشــور ۲۸ اســتان در حال تولید پســته هستند و ۵۲۰ 
هزار هکتار باغ پسته در سراسر کشور فعال است که 
بخش قابل توجهی از نیاز بازار جهانی را تامین می          کند. 
وی پســته را یــک محصــول صادرات محــور دانســت و 
افزود: باید با برنامه ریزی و تولید بازارهای جهانی پسته 
حفظ شود و به رقبای خارجی اجازه تصاحب بازارهای 

سنتی را ندهیم.

مدیر دفتر فنی مجتمع گل گهر عنوان کرد؛

دفتر فنی گل گهر در رفع 
موانع تولید پیشگام است

مدیــر دفتــر فنــی مجتمــع گل گهــر گفت: شناســایی 
گلوگاه هــا و نقــاط قابل بهبود به منظور همکاری در 
بهینه سازی فرآیندهای تولید و بهره برداری تجهیزات 
با انجام تحلیل های فنی و اقتصادی، همچنین طراحی 
و تعریــف پروژه هــای اصــلاح و بهینه ســازی خطــوط 
تولیــد بــا هــدف افزایش و اســتمرار کیفیــت مطلوب 
محصــولات، افزایــش تولید و صیانــت از تجهیزات و 
محصــولات شــرکت، جــزو اهــداف کلان در مدیریت 

دفتر فنی است.
مجتبی عزت  نیا  با اشاره به برنامه های بهبود عملکرد 
مدیریت دفتر فنی در ســال جاری، افزود: با طراحی 
فرآیندهای داخلی مربوط به هر یک از واحدهای زیر 
مجموعــه مدیریــت دفتر فنی، مســیر انجــام وظایف 
در محــدوده تعهــدات و اختیارات آنها تعیین گردیده 
و روابط ســازنده و موثر هر کدام از واحدها با ســایر 
مدیریت ها نیز به منظور افزایش همکاری و هم افزایی 

در شرکت تبیین شده است.
وی درباره عملکرد مدیریت دفتر فنی در ۹ماهه اخیر 
گفــت: ایــن مدیریت با بررســی های فنی و اقتصادی 
و انجــام طراحــی مفهومی و پایه و در مواردی طراحی 
جزئیــات، پروژه های متعــددی را در زمینه های بهبود 
عملکرد در حوزه بهره برداری، پشــتیبانی و ســلامت 

نیروی کار به مرحله اجرا رسانده است.
عزت نیا ادامه داد: این پروژه ها با تغییر در طراحی، 
بهینه ســازی و ایجاد قابلیت های جدید در فرآیندها 
و تجهیزات، کاهش تعداد و زمان توقفات ناخواسته، 
کاهش هدر رفت مواد اولیه و محصول، زمینه افزایش 
تولید و ظرفیت عملیاتی خطوط به میزان حداقل ۵۰۰ 
هــزار تــن کنســانتره و ۱۰۰ هــزار تن گندله را در قالب 

ارتقا بهره وری ایجاد می کنند.
وی اظهار داشت: دستیابی به اهداف و شاخص های 
عملکــردی در پایــش ۹ماهــه این مدیریــت در زمینه 
ارائه خدمات فنی و مهندســی بر حســب ارجاع کار، 
کالیبراسیون تجهیزات مهم و تاثیر گذار تحت پایش 
و ارائــه خدمــات در مرکــز اطلاعــات علمــی و فنی نیز 
می تواند مبین عملکرد قابل قبول این بخش باشــد 
کــه البتــه تــلاش و تمرکز تمامــی همکاران بــر بهبود 

مداوم آن است.
عزت نیا افزود: در صورت برنامه ریزی دقیق و تعیین 
صحیــح و شــفاف وظایــف، بــا همــکاری و هماهنگی 
سایر واحدها جهت هم افزایی بیشتر، انجام کارها به 
صــورت تیمــی می تواند باعث اجرای بهینه و کاهش 
نواقص احتمالی آنها شود که بر همین اساس تاکنون 
در ســایه همــکاری مدیریت هــای معــدن، فــرآوری و 
گندله ســازی، مدیریــت هــای تحقیقــات و فنــاوری، 
آزمایشــگاه و ســایر واحدهــای پشــتیبانی، طرح های 

بسیار خوبی اجرا شده و یا در حال انجام است.
وی گفت: همکاری مدیریت اصلاح خطوط به عنوان 
مجری و سایر مدیریت های ذیربط به عنوان بهره بردار 
و ذینفــع، از مرحلــه طــرح موضــوع و مطالعات اولیه 
بــه منظــور اجــرای بهینــه پروژه هــا ضــروری اســت که 
خوشــبختانه بــا هماهنگی هــای صــورت گرفتــه، این 
مهــم نیــز بــا محوریت دفتــر فنی در شــرکت گل گهر 

محقق شده است.
مدیــر دفتــر فنی گل گهــر گفت: از جملــه طرح هایی 
که توسط مدیریت دفتر فنی و با همکاری واحدهای 
مرتبط پس از طی مراحل اولیه مطالعه و طراحی، اخذ 
مجوز و برگزاری مناقصه و انتخاب پیمانکار به مرحله 
اجرا رسیده است می توان به پروژه های پیش فرآوری 
خط ۴ کنســانتره و ایجاد ظرفیت اضافه در تولید با 
حــذف بخشــی از باطلــه  خــوراک به صورت خشــک و 
کاهش مصرف انرژی و آب، بهینه سازی سیستم های 
غبارگیر خطوط کنسانتره ۱ تا ۴ و حذف آلودگی های 
محیطی و افزایش سلامت نیروی انسانی و جلوگیری 
از هدر رفت مواد، اجرای سیستم بای پس سرندهای 
گندله ســازی۱ جهــت کاهــش توقفــات کــوره و توقف 
تولید، اصلاح ایستگاه تعویض پالت کارهای گندله ۲ 
به منظور کاهش زمان توقف تولید، طراحی و اجرای 
سیستم باردهی به واحد پیش فرآوری خطوط ۵ تا ۷ 
کنسانتره جهت بهبود کیفیت خوراک خطوط مذکور، 
طراحی و اجرای پروژه برق رســانی معدن۱ در راســتای 
افزایــش دسترســی و آمــاده بــه کاری ماشــین آلات 
معدن کاری و سنگ شکنی کارخانه تغلیظ، طراحی، 
احداث و تجهیز اتاق کنترل جدید گندله سازی ۱ در 
جهت بهینه سازی سیستم کنترلی و افزایش ایمنی 

و سلامت کارکنان اشاره کرد.
 وی هم چنیــن گفــت: در ایــن بخــش، طرح هایــی از 
قبیل انتقال مکانیزه محصولات، استفاده از ظرفیت 
توسعه خط ۴ جهت سولفورزدایی و آبگیری محصول 
واحــد فــرآوری غبارهــای کارخانه تغلیــظ، بازچرخانی 
جریــان باطله هــای کم غلظت جهت کاهش مصرف 
آب و انــرژی، طراحــی پایلــوت پلنت هــای فــرآوری و 
گندله ســازی و چندیــن طــرح بهینه ســازی دیگــر در 

دست اقدام است.

کرمان در رتبه دوم ارزیابی عملکرد شش ماهه شوراهای استانی؛ 

 شوراهای گفت وگوی استانی 
گروه بندی منطقه ای می شوند

دبیرخانــه شــورای گفت وگــو بــا نماینــدگان شــوراهای گفت وگوی 
اســتانی به صورت آنلاین نشســتی را برگزار کرد. بررســی عملکرد 
شــوراهای اســتانی، محور این نشســت بود و در نهایت مقرر شــد 

گروه بندی منطقه ای شوراها در دستورکار قرار بگیرد.
محسن عامری، مدیر اجرایی دبیرخانه شورا با ابراز رضایت از روند 
رو به رشد عملکرد شوراهای استانی طی سال های اخیر، گزارش 
آماری از وضعیت عملکرد این شوراها ارائه و تصریح کرد: علی رغم 
وجود محدویت های ناشــی از شــیوع کرونا در ســال ۱۳۹۹، نتایج 
برگزاری جلســات نشــان داد که در این ســال ۳۰۹ جلســه اصلی 
شــورا در اســتان ها برگزار شــده که بیشــترین تعداد نشســت در 
طول فعالیت ده ساله این نهاد بوده است و این نشان از اهمیت 

و توجه استان ها نسبت به برگزاری جلسات دارد.
بــر اســاس اظهــارات او با توجــه به برگزاری ۱۵۶ نشســت در نیمه 
اول ســال ۱۴۰۰، انتظــار مــی رود در نیمــه دوم و پایــان ســال جاری 
شاهد برگزاری تعداد جلسات بیشتر و روند صعودی نشست های 

استانی شورا باشیم.
در بخش دیگری از این نشســت رویه ارزیابی عملکرد شــوراهای 
اســتانی  دبیرخانــه شــوراهای  نماینــدگان  و  مــرور شــد  اســتانی 
ســؤالات، پیشــنهادها و دغدغه هایی را در این باره مطرح کردند 
که یکی از عمده ترین موضوعات، عدم شناخت شورای گفت وگو 
توســط اســتانداران جدیــد و عدم توجه ایشــان بــه برگزاری منظم 

جلسات بود.
در این ارتباط به نامه اخیر وزیر کشور خطاب به استانداران مبنی 
بر اهتمام جدی در برگزاری جلســات شــورای اســتانی اشاره و ابراز 
امیدواری شد تا با ابلاغ این دستور، جایگاه شورای گفت وگو بیش 
از پیش تقویت شود و تعاملات سازنده تری از سوی استانداران در 

مقام رئیس شورای گفت وگو با اتاق های استانی صورت پذیرد.
موضــوع تخصیــص بودجــه بــه شــوراهای اســتانی نیــز از دیگــر 
موضوعاتی بود که در این نشست مطرح و مقرر شد تا استان ها 
نظرات خود را درباره نهایی شدن پیش نویس سند راهنمای بودجه 
در اسرع وقت ارسال کنند. در زمینه پیگیری و پاسخگویی سریع تر 
موضوعات ملی و فراگیر نیز از استان ها درخواست شد تا همراه 
موضوعات ملی و فراگیر ارسالی، گزارش های کارشناسی جامع و 
کامل تهیه کنند تا فرایند بررسی موضوعات در دبیرخانه شورای 

ملی در بازه زمانی کوتاه تری صورت پذیرد.
در ادامه عامری به ارزیابی عملکرد شوراهای استانی که در حال 
حاضر توســط وزارت کشــور برای رئیس جمهور ارســال می شــود، 
اشــاره و تصریح کرد: در این ارزیابی تنها دبیرخانه شــورای استان 
مدنظــر نیســت، بلکــه بیشــتر معطــوف بــه عملکــرد کل شــورای 
گفت وگــوی اســتان بــوده که رئیس آن اســتاندار اســت؛ بنابراین 
موضوع به خوبی برای اســتانداری ها تشــریح شود. دبیرخانه های 
شورا مستقر در اتاق های استانی نیز باید تلاش بیشتری در زمینه 
برقراری ارتباط و تعامل با حاکمیت و دستگاه های اجرایی استان 
داشــته باشــند تــا بتوانیــم از این ظرفیــت و فرصتی کــه در اختیار 

بخش خصوصی قرار گرفته به خوبی صیانت کنیم.
 او درباره دســتاوردهای حاصل از مصوبات شــوراهای اســتانی نیز 
تاکید کرد: محدودیتی برای دریافت دستاورد از جلسات کارگروه 
تخصصی یا جلسات اصلی شورای استان وجود ندارد و امتیاز لازم 

به آن تعلق می گیرد.
مدیــر دبیرخانــه شــورای گفت وگــو بــا تاکیــد بــر ارســال پیشــنهاد 
اســتان ها مبنی بر اصلاح و تغییر در برخی شــاخص های ارزیابی 
به صورت مکتوب برای دبیرخانه شورای ملی، گفت: در ارتباط با 
موازنه بین عملکرد شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی با 
شاخص های بهبود فضای کسب وکار استان ها لازم است مطالعه 
پژوهشــی صورت پذیرد. ضمن آنکه شــوراهای اســتانی می توانند 
از شبکه های اجتماعی موجود در اتاق استانی برای اطلاع رسانی 
جلســات و مصوبات شــورای گفت وگوی اســتان اســتفاده کنند و 
نیازی به ایجاد وب ســایت یا شــبکه اجتماعی جدید و اختصاصی 

برای شورا نیست.
عامــری بــه موضــوع همــکاری منطقه ای بین اســتان ها نیز اشــاره 
کرد و افزود: در راستای تقویت و بهبود فعالیت شوراهای استانی 
که عملکرد ضعیف تری دارند، طرح گروه بندی منطقه ای در حال 
مطالعه و برنامه ریزی اســت، به گونه ای که شــوراهای اســتانی با 
عملکرد قوی تر و رتبه بالاتر در کنار دیگر اســتان های همجوار در 
یک گروه قرار گیرند و به آنها کمک کنند تا وضعیت عملکردشان 

بهبود یابد.
به اعتقاد او این طرح اگر چه در مراحل مقدماتی و اولیه قرار دارد؛ 
امــا بــه زودی نهایــی شــده و بــه اجرا می رســد؛ هــدف از این طرح، 

توسعه متوازن بین شوراهای گفت وگوی استانی است.

امتیاز عملکرد شوراهای گفت وگوی استانی 1۳ درصد   
رشد کرده است

میانگین امتیازات شوراهای گفت وگوی استانی در نیمه اول ۱۴۰۰ 
نسبت به دوره مشابه در سال قبل ۱۳ درصد رشد داشته است.

بــر اســاس اعــلام دبیرخانــه شــورای گفت وگــوی دولــت و بخــش 
خصوصــی، نتایــج ارزیابی عملکرد شــوراهای گفت وگوی اســتانی 
که با همراهی و همکاری وزارت کشــور از ابتدای ســال ۹۶ آغاز و 
تا کنون ۱۵ دوره آن انجام شده است به عنوان یکی از معیارهای 
ارزیابی عملکرد استانداران از سوی وزارت کشور به رئیس جمهور 

گزارش می شود.
بر اساس این گزارش، ساز و کار ارزیابی شوراهای استانی به صورت 
جامع و حرفه ای طراحی شــده و این شــوراها می توانند بر اســاس 
نتایج پایش، ضمن آسیب شناسی و بررسی نقاط قوت و ضعف 
خود و مقایسه وضعیت خود با دیگر شوراها، از فضای تعامل بین 
حاکمیــت و بخــش خصوصی در اســتان بهــره مطلوب تری ببرند و 
مشکلات خود را با حضور دستگاه های اجرایی، نمایندگان مجلس 

و دستگاه قضا با جدیت بیشتری دنبال کنند.
همچنین مقرر شده اتاق ایران با همکاری وزارت کشور در دولت 

سیزدهم، به زودی نشستی را با حضور استانداران جدید به عنوان 
رؤسای شوراهای گفت و گو در استان ها برگزار کند تا اهتمام ایشان 
نسبت به تقویت جایگاه شوراهای استانی و بهبود محیط کسب 

و کار در استان ها تقویت شود.
در این دوره میانگین امتیازات شوراهای استانی برابر با ۷۱,۰۸ بوده 
که نسبت به امتیاز ۷۵.۲۸ در نیمه دوم سال ۱۳۹۹ به میزان %۶ 
کاهش یافته، اما در مقایســه با مدت مشــابه در نیمه اول ســال 
۱۳۹۹ با امتیاز ۶۳.۱۷ حدود ۱۳% رشد داشته است. ضمن آنکه 
معمولاً میانگین امتیازات در نیمه دوم هر ســال نســبت به نیمه 

اول آن بالاتر است.
ایــن گــزارش مــی افزایــد:در نیمــه اول ســال ۱۴۰۰ در مجموع ۱۵۶ 
جلسه شورای استانی برگزار شده است که نسبت به شش ماهه 

دوم سال ۱۳۹۹ با ۱۶۹ جلسه، ۸ درصد کاهش داشته است.
عمده ترین دلیل این کاهش تغییر دولت و استانداران جدید بوده 
است که تشدید شیوع ویروس کرونا و تعطیلی های سراسری در 

این دوره به ان دامن زده است..
در دستورالعمل ارزیابی شوراهای گفت و گو بر تمرکز بیشتر شوراها 
در حل مسائل استانی تاکید شده است که این موضوع در ارزیابی 
نیمه اول ۱۴۰۰ از سوی استان ها رعایت شده و بیش از ۸۰ درصد 
از موضوعات اقتصادی مطروحه در جلسات شورا معطوف به طرح 

موضوعات و مشکلات استانی بوده است.
 در خصوص موضوعات و پیشنهادات ملی و فراگیر ارسالی از سوی 
اســتان ها به اتاق ایران نیز خوشــبختانه شاهد پختگی بیشتر این 
موضوعات و افزایش سطح کیفی گزارش های کارشناسی استان ها 
بودیم که منجر به پذیرش درصد بالاتری از این موضوعات توسط 

دبیرخانه شورای ملی شده است.
در حــال حاضــر ارزیابــی دســتاوردهای اســتانی و پیگیــری اجــرای 
مصوبــات آنهــا بــه نحــو مطلوب تری صــورت می گیرد کــه منجر به 
اقزایــش امتیــاز موفقیــت شــوراهای اســتانی در پیگیــری و تحقــق 
مصوباتشــان شــده است. ضمن آنکه هم اکنون ۱۵ استان دارای 
صفحــه اختصاصــی شــورای گفــت و گــو در ســایت اتــاق بازرگانی 
مرکز استان بوده و ۱۰ استان نیز وب سایت مستقل شورای گفت 
و گو دارند. لذا با ایجاد هماهنگی و یکســان ســازی اطلاعات در 
وب ســایت های شــورای گفت و گو در اســتان ها و همچنین ارتقاء 
نحوه اطلاع رســانی و ارتباطات آنها با رســانه های محلی، شــاهد 
بهبود چشمگیر عملکرد شوراهای استانی در این زمینه بوده ایم.

عامــری گفــت: طبق نتایج ارزیابی عملکرد شــش ماهه شــوراهای 
استانی در نیمه اول سال ۱۴۰۰، حدود یک سوم استان ها امتیازی 
بیش از ۸۰ امتیاز را کسب کرده و در گروه بندی عملکرد شوراهای 
اســتانی در گروه »شایســته و در حد انتظار« قرار گرفتند. ضمن 
آنکه سه استان آذربایجان شرقی، اصفهان و خوزستان با کسب 
حداکثــر امتیــاز ارزیابــی )۱۰۰ امتیــاز(، رتبــه یک را کســب نموده و 
سپس استان های مرکزی و کرمان به ترتیب رتبه های دوم و سوم 

را به خود اختصاص دادند.

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان خبر داد

تأسیس »صندوق پسته« با محوریت منطقه ویژه رفسنجان

مدیرعامــل منطقــه ویــژه اقتصــادی رفســنجان گفــت: بــه منظــور 
مدیریت بازار پســته و رفع دغدغه کشــاورزان، به دنبال تأســیس 
صنــدوق پســته در شهرســتان بــا محوریــت منطقه ویــژه اقصادی 

هستیم.
روح الله بهرامشاهی مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان 
در دیدار با مهندس مهران رئیس جهاد کشاورزی شهرستان انار 

و مدیر تیم مطالعاتی تاسیس صندوق پسته
پیرامون راه اندازی صندوق پسته، اظهار داشت: با توجه به اینکه 
همواره مسأله قیمت پسته از سوی نماینده در مجلس مطرح می 
شــد، ایده تأســیس صندوق پســته در ذهن ما شــکل گرفت و در 
این خصوص با کارشناسان زیادی از جمله جلال پور رئیس سابق 
اتاق بازرگانی ایران هم جلساتی برگزار و مباحثی مطرح کردیم که 
مورد تأیید وی بود و حاضر به ســرمایه گذاری و مشــارکت در این 
صندوق شــد و ســرمایه گذاران و پسته کاران بزرگ رفسنجان هم 

اعلام آمادگی کردند.
وی با بیان اینکه باید قالب شرکت ملی پسته ایرانیان که وابسته 
به صندوق بازنشستگی مس است را حفظ کنیم که منحل نشود، 

افزود: این یک ظرفیت بزرگ برای صندوق به شمار می رود و یک 
برند ملی است و باید تجار بزرگ و سرمایه گذاران و صاحبنظران 
حوزه پسته تجمیع و عضو صندوق شوند و در کنار آن شرکت ملی 
صنایع مس ایران یا صندوق بازنشســتگی مس ســهامدار شــود و 
هدف نهایی این است که این صندوق بتواند دغدغه همگان را در 
حوزه پسته برطرف کند و هم در بحث مدیریت بازار پسته کمک 
باشــد و هم کمک به کشــاورز در راســتای تولید صنعتی پســته و 
ابزارآلات و تجهیزات و آنچه که در اساســنامه شــرکت پســته بوده 
از تولید ســموم و کودشــیمیایی و ... که تقریبا هیچکدام محقق 

نشد را تحقق دهد.
بهرامشاهی ادامه داد: با توجه به اینکه منطقه آزاد کیش محل 
بورس بین المللی کالا می شود، راه اندازی بورس پسته در منطقه 
آزاد کیش را در دستور کار داریم و با راه اندازی انبارهای مجهز و 
استاندارد پسته در منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان به دنبال آن 
هســتیم که مرکز صادرات پســته کشــور در منطقه ویژه اقتصادی 
رفســنجان باشــد و نــه تنهــا صــادرات پســته شهرســتان را از محل 
ذخیره ســازی انبارها داشــته باشــیم، بلکه پسته سایر نقاط ایران 

را نیــز وارد انبارهــا کــرده و صادر کنیم که برای تحقق این موضوع 
سرمایه گذاران بزرگی اعلام همکاری کردند.

 به گزارش روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان،مدیرعامل 
منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان با بیان اینکه سرمایه گذاران بزرگ 
رفسنجان با دید مثبت به این قضیه نگاه کردند، تصریح کرد: راه 
برون رفت از اوضاع کنونی پسته، شکل گیری این مجموعه است و 
رایزنی های اولیه هم صورت گرفته و پیگیر هستیم این اتفاق بیفتد.

مهنــدس مهــران رئیــس جهــاد کشــاورزی شهرســتان انار)مدیــر 
تیــم مطالعــات تاســیس صنــدوق پســته( هــم طــی توضیحاتی در 
خصوص تأســیس صندوق محصولات کشــاورزی، اظهار کرد: راه 
انــدازی صنــدوق هــای محصــولات کشــاورزی به واســطه اینکه بر 
اساس ماده ۱۲ قانون وزارت جهاد کشاورزی تأسیس می شوند، 
جایگاه محکمی دارند. ســاختار این صندوق ها خصوصی بوده و 
۵۱ درصــد ســهام مربــوط بــه بخش خصوصــی و ۴۹ درصد بخش 

دولت سهامدار است.
وی بــا تأکیــد بــر اینکــه حفــظ قالــب شــرکت ملــی پســته ایرانیان 
ضــروری اســت و راه انــدازی صنــدوق موضوعــی اســت که محقق 
شــدنی و ایــده ارزشــمندی اســت، تصریــح کرد: با توجــه به اینکه 
تنش بازار پســته همیشــه هســت و رابطه عرضه و تقاضا ابتدای 
ســال محصولی به هم می خورد، اما صندوق به راحتی می تواند 

نوسانات بازار را کنترل کند.
مهندس مهران اضافه کرد: برای استانداردسازی انبارها هم برنامه 
داریــم و پســته هــا بــا لیبل خاصــی در هر رقم در انبــار ذخیره می 
شوند. مسأله مهم این است که شرکت مس سهام خود را بیاورد 
و ثبت کند و با توجه به اینکه شرکت ملی مس به عنوان سهامدار 
دولتی محسوب می شود این موضوع به راحتی می تواند مدیریت 
شــود و شــرکت مس در قالب مســئولیت های اجتماعی که دارد 

باید در این زمینه ورود کند.


